

[1]白一 龚云辉 刘希婧 周容.临床医学专业八年制医学教育的现状[J/CD].中华妇幼临床医学杂志(电子版),2014,(01):113-115.

点击

Bai Yi,Gong Yunhui,Liu Xijing,et al.Situation of Eight Year Program of Clinical Medicine in China[J/CD].Chinese Journal of Obstetrics & Gynecology and Pediatrics (Electronic Edition),2014,(01):113-115.

复制

## 临床医学专业八年制医学教育的现状(PDF)

《中华妇幼临床医学杂志(电子版)》[ISSN:1673-5250/CN:11-9273/R] 卷: 期数: 2014年01期 页码: 113-115 栏目: 综述 出版日期: 2014-03-20

Title: Situation of Eight Year Program of Clinical Medicine in China

作者: 白一 龚云辉 刘希婧 周容

610041, 四川大学华西第二医院妇产科

Author(s): Bai Yi; Gong Yunhui; Liu Xijing; Zhou Rong.

Department of Obstetrics and Gynecology, West China Second University Hospital, Sichuan University, Chengdu 610041, Sichuan Province, China.

关键词: 临床医学专业八年制教学计划; 科研能力训练; 临床技能

Keywords: Eight Year Program of Clinical Medicine; Research skill training; Clinical skill

分类号: -

DOI: -

文献标识码: -

摘要: 借鉴美国的医学生培养模式,我国于2004年起开始试办临床医学专业八年制医学教育至今已10年,目前已有14所院校具备办学资格,每所院校均有自己对临床医学专业八年制医学生独特的教育理念及方式。本文以四川大学华西临床医学院的临床医学专业八年制医学教育理念为例,阐述我国临床医学专业八年制医学教育的现状及特点。临床医学专业八年制教学计划对教学时间的合理分配,对学生更好地进行科研训练及临床技能的培养至关重要。亚专业及导师的选择时机及选择方式,更会对临床医学专业八年制学生的未来有决定性的影响作用。临床医学专业八年制学生毕业时,临床技能仍有待提高,而如何合理安排他们的毕业后教育,尚待进一步探讨。笔者就临床医学专业八年制医学教育对医学生的科研训练、临床技能培训、导师选择及毕业后教育等方面提出建议,旨在为改进我国临床医学专业八年制医学教育提供参考。

Abstract: Drawn on the experience of the training model of American medical education, we have started the Eight Year Program of Clinical Medicine in China since 2004. It' s been 10 years passed, a total of 14 colleges had the qualification for the Eight Year Program of Clinical Medicine in China, each school had its unique education concepts and methods for it. This article used West China School of Medicine in Sichuan University as an example, to express the current situation of the Eight Year Program of Clinical Medicine in China. To have a better training in research skills and clinical skills of students, it' s essential to have a reasonable time schedule for Eight Year Program of Clinical Medicine' s teaching plan. And choosing a suitable sub specialty and tutor may have a life time on each student. Lacking of clinical skills when Eight Year Program of Clinical Medicine student graduated may bother most of them, an advisable postgraduate training program is needed to solve this situation. Therefore, we

导航/NAVIGATE

[本期目录/Table of Contents](#)

[下一篇/Next Article](#)

[上一篇/Previous Article](#)

工具/TOOLS

[引用本文的文章/References](#)

[下载 PDF/Download PDF\(932KB\)](#)

[立即打印本文/Print Now](#)

[推荐给朋友/Recommend](#)

统计/STATISTICS

[摘要浏览/Viewed](#)

[全文下载/Downloads](#) 6

[评论/Comments](#) 5



made several suggestions on the perspectives above due to improve the quality of  
Eight Year Program of Clinical Medicine in China.

---

参考文献/REFERENCES

-

---

备注/Memo: 收稿日期: 2013 11 20 修回日期: 2013 12 25

---

更新日期/Last Update: 2014-03-20